# 大学英语六级词汇 (CET6)



大学英语六级词汇 (CET6) 2273词,整理自《全国大学英语四、六级考试大纲》2016年版,不含四级词汇。

唐库学习 编

# 目 录

A

В

C

D

E

F

G

Н

Ι

J

K

L

M

N

O P

Q

R

S

T

U

V

W Y

Z

abandon [əˈbændən]

动词[v.]: 1, 抛弃, 放弃; 2, 离弃(家园、船只、飞机等); 3, 遗弃(妻、子女等)

例句1, He decided to abandon his dream of becoming a musician and pursue a more stable career.

他决定放弃成为音乐家的梦想,转而追求一份更稳定的职业。

例句2, The captain ordered the crew to abandon the ship as it was sinking rapidly.

船长命令船员们弃船,因为船正在迅速下沉。

例句3, She felt abandoned when her husband left her and their children without any explanation.

当她的丈夫毫无解释地离开她和孩子们时,她感到被遗弃了。

abnormal [æb'no:məl]

形容词[adi.]: 不正常的

例句1, The doctor noticed some abnormal results in the patient's blood test.

医生在患者的血液检查中发现了一些不正常的结果。

例句2, Her behavior at the party was quite abnormal, which made everyone concerned.

她在派对上的行为相当反常,这让所有人都感到担忧。

abolish [əˈbɒlɪʃ]

名词[n.]: 废除,消除; 动词[v.]: 废除,取消

例句1, The government decided to abolish the outdated law to promote social progress.

政府决定废除过时的法律以促进社会进步。

例句2, The abolition of slavery was a significant milestone in human history.

奴隶制的废除是人类历史上的一个重要里程碑。

例句3, The company plans to abolish the traditional hierarchy and adopt a more flexible management structure.

公司计划取消传统的层级制度,采用更灵活的管理结构。

例句4, The movement to abolish child labor gained widespread support across the country. 废除童工的运动在全国范围内获得了广泛支持。

abortion [ə'bb:[ən]

名词[n.]: 1, 流产,小产,堕胎; 2, (计划、工程等的)中途失败;中止,中辍的计划

例句1, The doctor explained the risks associated with abortion to the patient.

医生向患者解释了与堕胎相关的风险。

例句2, The sudden abortion of the project left the team in disarray.

项目的中途失败让团队陷入了混乱。

abrupt [əˈbrʌpt]

形容词[adj.]: 1, 突然的, 出其 不意的; 2, 陡峭的; 3, 粗鲁的, 无礼的

例句1, The abrupt change in weather caught everyone by surprise.

天气的突然变化让所有人都感到意外。

例句 2, The mountain trail ended in an abrupt drop, making it dangerous for hikers.

山间小径突然陡峭地下降,对徒步者来说很危险。

例句 3, His abrupt response to her question left her feeling uncomfortable.

他对她问题的粗鲁回答让她感到很不舒服。

# absence ['æbsəns]

名词[n.]: 1, 缺席; 2, 缺乏, 不存在

例句1, Her absence from the meeting was noticed by everyone.

她缺席会议被所有人注意到了。

例句2, The absence of evidence made it difficult to prove the case.

证据的缺乏使得这个案件难以证明。

#### absorb [əb'sɔːb]

动词[v.]: 1, 吸收(水、热、光等); 2, 吸引(注意), 使专心, 使全神贯注

例句1, The sponge can absorb a large amount of water quickly.

这块海绵能迅速吸收大量的水。

例句2, The black shirt absorbs more heat than the white one.

黑色衬衫比白色衬衫吸收更多的热量。

例句3, The fascinating story absorbed the audience completely.

这个引人入胜的故事完全吸引了观众的注意力。

例句4, She was so absorbed in her book that she didn't hear the doorbell ring.

她如此专注于她的书,以至于没有听到门铃响。

#### abstract ['æbstrækt]

形容词[adj.]: 抽象的; 名词[n.]: 摘要,概括; 动词[v.]: 1, 提取,抽取; 2, 摘录…的要点; 3, 转移… (注意等)

例句1, The artist's abstract painting left the audience in deep thought.

这位艺术家的抽象画作让观众陷入了深思。

例句2. She submitted an abstract of her research paper to the conference.

她向会议提交了她的研究论文的摘要。

例句3, Scientists can abstract essential oils from plants for various uses.

科学家可以从植物中提取精油用于多种用途。

例句4, The editor abstracted the key points from the lengthy report.

编辑从冗长的报告中摘录了要点。

例句5, The magician's performance abstracted the audience's attention from the real trick.

魔术师的表演将观众的注意力从真正的技巧上转移开了。

absurd [əb's3:d]

形容词[adj.]: 不合理的,荒谬的,可笑的

例句1, It is absurd to think that a cat could fly without wings.

认为一只猫没有翅膀也能飞是荒谬的。

例句2, The idea of building a house on a cloud seems utterly absurd.

在云上建房子的想法看起来完全不合理。

例句3, His absurd behavior at the party made everyone laugh uncontrollably.

他在派对上的可笑行为让每个人都忍不住大笑。

abundance [əˈbʌndəns]

名词[n.]: 丰富, 充裕, 大量

例句1, The abundance of fresh fruits and vegetables in the market makes it easy to maintain a healthy diet.

市场上丰富的新鲜水果和蔬菜使得保持健康饮食变得容易。

例句2, Her garden is a testament to the abundance of nature, with flowers blooming in every corner.

她的花园是大自然丰富的见证,每个角落都有鲜花盛开。

例句3, The abundance of resources in the region has attracted many investors.

该地区丰富的资源吸引了许多投资者。

例句4, Despite the abundance of information available online, it's important to verify the sources.

尽管网上有大量信息,但核实来源很重要。

例句5, The abundance of opportunities in the city makes it an ideal place for young professionals.

这座城市大量的机会使其成为年轻专业人士的理想之地。

abundant [əˈbʌndənt]

形容词[adj.]: 大量的,充裕的,丰富的 || be abundant in, be abundant with 有丰富的,有大量的例句1, The region is abundant in natural resources, making it a key area for economic development.

该地区自然资源丰富,是经济发展的关键区域。

例句2, Her speech was abundant with examples that clearly illustrated her points.

她的演讲中充满了例子,清晰地阐明了她的观点。

例句3, The garden is abundant with flowers of various colors, creating a vibrant and lively atmosphere.

花园里盛开着各种颜色的花朵,营造出一种充满活力和生机的氛围。

例句4, The library is abundant in rare books and manuscripts, attracting scholars from around the world.

图书馆藏有大量的珍本书籍和手稿,吸引了来自世界各地的学者。

例句5, The market is abundant with fresh fruits and vegetables, offering a wide variety of choices for consumers.

市场上供应着大量的新鲜水果和蔬菜,为消费者提供了丰富的选择。

abuse [əˈbjuːz]

动词[v.]: 1, 辱骂, 咒骂; 2, 滥用, 妄用; 3, 虐待 [əˈbjuːs]; 名词[n.]: 1, 辱骂, 咒骂; 2, 滥用, 妄用; 3, 虐待; 4, 弊病, 恶习

例句1, She was shocked when her boss started to abuse her in front of everyone.

当她的老板在众人面前开始辱骂她时,她感到非常震惊。

例句2, He abused his authority by making decisions without consulting the team.

他滥用职权,在没有咨询团队的情况下做出了决定。

例句3, The animal shelter rescued a dog that had been abused by its previous owner.

动物收容所救出了一只被前主人虐待的狗。

例句4, The politician faced severe criticism for his abuse of public funds.

这位政客因滥用公共资金而面临严厉批评。

例句5, Child abuse is a serious issue that requires immediate attention from society.

虐待儿童是一个需要社会立即关注的严重问题。

例句6, The abuse of power by government officials led to widespread public discontent.

政府官员滥用权力导致公众普遍不满。

例句7, The company implemented strict policies to prevent the abuse of company resources.

公司实施了严格的政策,以防止滥用公司资源。

例句8, The abuse of prescription drugs has become a growing concern in recent years.

近年来,处方药的滥用已成为一个日益严重的问题。

academic [ ækə demɪk]

形容词[adj.]: 1, 学校的, 学院的; 2, 学者式的, 非实用的; 3, 学术的

例句1, The academic environment at the university fosters a culture of intellectual curiosity and critical thinking.

大学的学术环境培养了求知欲和批判性思维的文化。

例句2, Her academic approach to solving problems often overlooks practical considerations.

她解决问题的学者式方法常常忽视了实际考虑。

例句3, The professor's academic research on climate change has been widely recognized in the scientific community.

教授关于气候变化的学术研究在科学界得到了广泛认可。

accelerate [ək'seləreɪt]

动词[v.]: (使)加速

例句1, The company plans to accelerate its expansion into the Asian market.

该公司计划加速其在亚洲市场的扩张。

例句2, The car suddenly accelerated as it entered the highway.

汽车在进入高速公路时突然加速。

例句3, To accelerate the learning process, the teacher introduced interactive activities.

为了加速学习过程,老师引入了互动活动。

例句4, The government is implementing policies to accelerate economic growth.

政府正在实施政策以加速经济增长。

例句5, She pressed the accelerator pedal to accelerate the vehicle.

她踩下油门踏板以加速车辆。

# acceptance [əkˈseptəns]

名词[n.]: 接受, 领受

例句1, Her acceptance of the award was met with thunderous applause.

她接受奖项时,掌声雷动。

例句2, The company's acceptance of the new policy marked a significant shift in its operations.

公司对新政策的接受标志着其运营的重大转变。

例句3, His acceptance of the job offer came as a surprise to everyone.

他接受这份工作邀请让所有人都感到意外。

例句4, The acceptance of diverse cultures enriches our society.

对多元文化的接受丰富了我们的社会。

例句5, After much deliberation, she finally gave her acceptance to the proposal.

经过深思熟虑,她最终接受了这个提议。

#### access ['ækses]

名词[n.]: 1, (接近或进入某地的)方法,通路; 2, (使用某物或接近某人的)机会或权利; 动词[v.]: 存取(计算机文件)

例句1, The only access to the village is through a narrow mountain path.

通往村庄的唯一途径是一条狭窄的山路。

例句 2, Students have access to the library's extensive collection of books and journals.

学生可以使用图书馆丰富的书籍和期刊资源。

例句 3, She was granted access to the confidential documents after signing the agreement.

签署协议后,她获得了查看机密文件的权利。

例句 4, You can access the files on the shared drive by entering your login credentials.

通过输入登录凭证,你可以访问共享驱动器上的文件。

#### accessory [ək'sesəri]

名词[n.]: 附属品, 附件

例句1, She bought a new handbag and matching accessories to complete her outfit.

她买了一个新包包和配套的饰品来搭配她的服装。

例句2, The car comes with various accessories, including a GPS system and a roof rack.

这辆车配备了各种附件,包括GPS系统和车顶架。

例句3, He was charged as an accessory to the crime after helping the suspect escape.

他在帮助嫌疑人逃脱后被指控为从犯。

例句4, The phone case is not just an accessory; it also protects the device from damage.

手机壳不仅仅是一个附件;它还保护设备免受损坏。

例句5, In fashion, accessories can make or break an outfit, so choose them wisely.

在时尚界,饰品可以成就或毁掉一套服装,所以要明智地选择它们。

# accident ['æksɪdənt]

名词[n.]: 意外事件 || by accident偶然地 /without accident平安无事地

例句1, The car accident on the highway caused a massive traffic jam.

高速公路上发生的车祸导致了严重的交通堵塞。

例句2, She found the lost key by accident while cleaning the room.

她在打扫房间时偶然找到了丢失的钥匙。

例句3, The children returned home from the trip without accident.

孩子们平安无事地从旅行中回到了家。

# accommodate [əˈkɒmədeɪt]

动词[v.]: 1, 容纳, 接纳, 提供...住宿; 2, 使适应, 使适合, 调节; 3, 帮助解决(困难)

例句1, The hotel can accommodate up to 500 guests at a time.

这家酒店一次可以容纳多达500位客人。

例句2, She quickly accommodated herself to the new working environment.

她迅速适应了新的工作环境。

例句3, The government is taking steps to accommodate the needs of the homeless population.

政府正在采取措施帮助解决无家可归者的需求。

# accommodation [a kpma der[an]

名词[n.]: (usu pl) 住宿等条件,设施

例句1, The university provides excellent accommodation for international students, including modern dormitories and convenient facilities.

这所大学为国际学生提供了极好的住宿条件,包括现代化的宿舍和便利的设施。

例句2, During our trip to the countryside, we found comfortable accommodation in a charming bed and breakfast.

在我们去乡村旅行期间,我们在一家迷人的民宿找到了舒适的住宿。

例句3, The conference organizers ensured that all participants had suitable accommodation near the venue.

会议组织者确保所有参会者在会场附近都有合适的住宿。

例句4, The hotel offers a variety of accommodation options, from budget rooms to luxurious

suites.

这家酒店提供多种住宿选择,从经济型房间到豪华套房应有尽有。

例句5, Finding affordable accommodation in the city center can be quite challenging during peak tourist season.

在旅游旺季,在市中心找到价格合理的住宿可能相当具有挑战性。

accomplish [əˈkʌmplɪ]]

动词[v.]: 完成,实现,达到(目的)

例句1, She was determined to accomplish her goal of running a marathon.

她决心实现跑完马拉松的目标。

例句2, The team worked tirelessly to accomplish the project before the deadline.

团队不懈努力,终于在截止日期前完成了项目。

例句3, With hard work and dedication, he managed to accomplish his dream of becoming a doctor.

通过努力和奉献,他实现了成为一名医生的梦想。

例句4, The new policy aims to accomplish greater efficiency in the workplace.

新政策旨在提高工作场所的效率。

例句5, Despite the challenges, they were able to accomplish the mission successfully.

尽管面临挑战,他们还是成功地完成了任务。

accord [ə'kɔːd]

动词[v.]: 符合,一致; 名词[n.]: 协调,一致 || of one's own accord自愿地,自动地

例句1, Her actions accord with her words, showing her integrity.

她的行动与言辞一致,显示了她的人格正直。

例句2, The two parties reached an accord after lengthy negotiations.

经过长时间的谈判,双方达成了一致。

例句3, He decided to help of his own accord, without any external pressure.

他自愿决定提供帮助,没有任何外部压力。

accordance [əˈkɔːdəns]

名词[n.]: 符合,一致 || in accordance with根据

例句1, The company's policies are in strict accordance with international standards.

公司的政策严格符合国际标准。

例句2, The judge ruled in accordance with the law, ensuring justice was served.

法官根据法律作出裁决,确保了正义得以伸张。

例句3, Her actions were in perfect accordance with her principles.

她的行为与她的原则完全一致。

例句4, The project was completed in accordance with the agreed timeline.

项目按照商定的时间表完成了。

例句5, The agreement was drafted in accordance with the parties' mutual understanding. 协议是根据双方的共同理解起草的。

account [əˈkaʊnt]

名词[n.]: 1, 账, 账目, 账户; 2, 报道,记载,叙述; 3, 原因,理由 || on account of 因为 /take into account考虑,重视

例句1, She opened a new account at the bank to save for her future.

她在银行开了一个新账户, 为未来储蓄。

例句2, The journalist provided a detailed account of the event in her report.

记者在她的报道中对事件进行了详细的叙述。

例句3, He was late on account of the heavy traffic.

他因为交通拥堵而迟到了。

例句4, The manager took into account the employee's hard work before making the decision.

经理在做决定之前考虑了员工的辛勤工作。

accumulate [əˈkjʊːmjʊleɪt]

动词[v.]: 积蓄,积累

例句1, Over the years, she has managed to accumulate a vast collection of rare books.

多年来,她成功地积累了大量稀有书籍。

例句2, The company aims to accumulate enough funds to expand its operations globally.

该公司旨在积累足够的资金以在全球范围内扩展业务。

例句3, Dust tends to accumulate in corners if not cleaned regularly.

如果不定期清洁,灰尘往往会在角落积累。

例句4, He has accumulated a wealth of experience in the field of software development.

他在软件开发领域积累了丰富的经验。

例句5, The snow continued to accumulate on the roads, making driving conditions hazardous.

雪继续在道路上积累, 使得驾驶条件变得危险。

accurate [ˈækjʊrət]

形容词[adj.]: 准确的,精确的

例句1, The scientist's accurate measurements led to a groundbreaking discovery.

科学家精确的测量带来了一项突破性的发现。

例句2, Her accurate description of the suspect helped the police make a quick arrest.

她对嫌疑人的准确描述帮助警方迅速逮捕了他。

例句3, The weather forecast was surprisingly accurate, predicting the storm's exact path.

天气预报出奇地准确, 预测了风暴的确切路径。

例句4, To be a successful translator, one must provide an accurate interpretation of the original text.

要成为一名成功的翻译者,必须对原文进行准确的诠释。

例句5, The historian's accurate account of the event provided valuable insights into the past. 历史学家对事件的准确叙述为过去提供了宝贵的见解。

#### accuse [əˈkjuːz]

动词[v.]: 1, 指责, 谴责; 2, 控诉, 控告

例句1, She accused him of lying to her about his whereabouts.

她指责他在行踪问题上对她撒谎。

例句2, The prosecutor accused the defendant of committing fraud.

检察官控告被告犯有欺诈罪。

#### accustomed [əˈkʌstəmd]

形容词[adj.]: 惯常的, 习惯了的

例句1, She was accustomed to the hustle and bustle of city life.

她习惯了城市生活的喧嚣。

例句2, He grew accustomed to the cold weather after living in the north for several years.

在北方生活了几年后,他逐渐习惯了寒冷的天气。

例句3, The team was accustomed to working long hours to meet tight deadlines.

这个团队习惯了长时间工作以应对紧迫的截止日期。

例句4, She became accustomed to the taste of the local cuisine after a few weeks.

几周后,她习惯了当地菜肴的味道。

例句5, The dog was accustomed to the sound of the train passing by every morning.

这只狗习惯了每天早上火车经过的声音。

#### achievement [əˈtʃiːvmənt]

名词[n.]: 1, 完成, 达到; 2, 成就, 成绩

例句1, The achievement of her lifelong dream brought her immense joy.

她毕生梦想的实现给她带来了巨大的喜悦。

例句2, Winning the Nobel Prize was his greatest achievement.

获得诺贝尔奖是他最大的成就。

#### acid ['æsɪd]

形容词[adj.]: 1, 酸味的, 苦味的; 2, 尖刻的; 名词[n.]: 1, 酸(含氢的化学物质); 2, 迷幻药

例句1, The lemon has an acid taste that makes your mouth pucker.

柠檬有一种酸味,让你的嘴巴皱起来。

例句2, Her acid remarks left everyone in the room feeling uncomfortable.

她尖刻的言辞让房间里的每个人都感到不舒服。

例句3, Hydrochloric acid is commonly used in laboratory experiments.

盐酸常用于实验室实验中。

例句4, He experimented with acid during his rebellious teenage years.

他在叛逆的青少年时期尝试过迷幻药。

acknowledge [ək nɒlɪdʒ]

动词[v.]: 1, 承认; 2, 告知收到(信件、礼物等); 3, 表示感谢

例句1, She finally acknowledged her mistake in front of the whole team.

她终于在全体团队面前承认了自己的错误。

例句2, Please acknowledge receipt of this email by replying to it.

请回复此邮件以告知收到。

例句3, We would like to acknowledge the generous support of our sponsors.

我们想对赞助商的慷慨支持表示感谢。

acquaint [əˈkweɪnt]

动词[v.]: 使认识, 使了解

例句1, She wanted to acquaint herself with the new city by exploring its neighborhoods and landmarks.

她希望通过探索新城市的街区和地标来熟悉它。

例句2, The professor took time to acquaint the students with the fundamental principles of the subject.

教授花时间让学生们了解这门学科的基本原理。

acquaintance [əˈkweɪntəns]

名词[n.]: 1, 相识, 了解; 2, 相识的人, 熟人

例句1, Her acquaintance with the subject made her the perfect candidate for the research project.

她对这个主题的了解使她成为这个研究项目的完美人选。

例句2, He bumped into an old acquaintance at the coffee shop and they spent the afternoon catching up.

他在咖啡店偶然遇到了一位老熟人,他们花了一下午时间叙旧。

acquire [əˈkwaɪə]

动词[v.]: 1, 取得, 获得, 习得; 2, 学到(知识等)

例句1, She managed to acquire a rare painting at the auction.

她在拍卖会上成功获得了一幅稀有画作。

例句2, He has acquired a great deal of knowledge through years of study.

通过多年的学习,他学到了大量的知识。

activate ['æktɪveɪt]

动词[v.]: 1, 使活动, 使活跃, 使积极; 2, 刺激, 激化

例句1, The new policy will activate the economy and create more job opportunities.

新政策将激活经济,创造更多就业机会。

例句2, The teacher used various methods to activate the students' interest in learning.

老师运用多种方法激发学生的学习兴趣。

例句3, The chemical reaction was activated by the addition of a catalyst.

通过加入催化剂,化学反应被激化了。

例句4, The sudden noise activated the dog's protective instincts.

突然的噪音激发了狗的保护本能。

# acute [əˈkjuːt]

形容词[adj.]: 1, 尖锐的, 锐角的; 2, 激烈的, 严重的; 3, 敏锐的; 4, (疾病)急性的, (疼痛)剧烈的例句1, The acute angle of the triangle measures exactly 45 degrees.

这个三角形的锐角正好是45度。

例句2, The company is facing an acute financial crisis that threatens its survival.

公司正面临一场严重的财务危机,威胁到其生存。

例句3, Her acute sense of hearing allowed her to detect the faintest sounds in the forest.

她敏锐的听觉使她能够察觉到森林中最微弱的声音。

例句4, The patient was admitted to the hospital with acute abdominal pain.

患者因急性腹痛被送进了医院。

#### adapt [əˈdæpt]

动词[v.]: 1, 使适应, 适合; 2, 改编, 改写

例句1, She quickly adapted to the new environment and started thriving in her new job.

她很快适应了新环境,并在新工作中开始蓬勃发展。

例句2, The novel was adapted into a successful movie that captivated audiences worldwide.

这部小说被改编成了一部成功的电影,吸引了全球观众。

# addict ['ædɪkt; ə'dɪkt]

名词[n.]: 1, 有瘾的人; 2, 对某事有强烈兴趣的人

例句1, The addict struggled to break free from the grip of substance abuse.

这位瘾君子努力摆脱药物滥用的控制。

例句2, She is a self-proclaimed book addict, spending hours every day immersed in literature.

她自称是个书迷,每天花几个小时沉浸在文学作品中。

#### addition [əˈdɪ[ən]

名词[n.]: 加,加法 || in addition (to)另外,除...之外

例句1, In addition to his regular duties, he also volunteered to help with the charity event.

除了他的日常工作之外,他还自愿帮助慈善活动。

例句2, The teacher explained the concept of addition using colorful blocks to make it easier for

the students to understand.

老师用彩色的积木来解释加法的概念,以便学生们更容易理解。

additional [əˈdɪʃənəl]

形容词[adj.]: 附加的, 追加的, 另外的

例句1, The company provided additional training to ensure employees were well-prepared for the new project.

公司提供了额外的培训,以确保员工为新项目做好充分准备。

例句2, She decided to take on additional responsibilities to demonstrate her commitment to the team.

她决定承担更多的责任,以展示她对团队的承诺。

例句3, The hotel offered additional amenities such as a spa and fitness center to attract more quests.

酒店提供了额外的设施,如水疗中心和健身中心,以吸引更多客人。

例句4, The teacher gave the students additional time to complete the exam due to the complexity of the questions.

由于问题的复杂性,老师给了学生额外的时间来完成考试。

例句5, The government announced additional funding for education to improve the quality of schools in rural areas.

政府宣布为教育提供额外资金,以提高农村地区学校的质量。

adequate ['ædɪkwɪt]

形容词[adj.]: 适当的,充分的,足够的

例句1, The company provided adequate training for all new employees to ensure they were well-prepared for their roles.

公司为所有新员工提供了充分的培训,以确保他们为各自的角色做好充分准备。

例句2, Her explanation was adequate to clarify the complex issue, making it easier for everyone to understand.

她的解释足够清晰,能够阐明这个复杂的问题,使每个人都更容易理解。

例句3, The budget allocated for the project was adequate to cover all necessary expenses without any financial strain.

为该项目分配的预算足够覆盖所有必要的开支,没有任何财务压力。

例句4, He felt that his performance in the interview was adequate, but he hoped to improve in future opportunities.

他觉得自己在面试中的表现是足够的,但他希望在未来的机会中有所提升。

例句5, The safety measures in place were deemed adequate by the inspectors, ensuring a secure working environment.

检查人员认为现有的安全措施是充分的,确保了安全的工作环境。

adhere [ədˈhɪə]

动词[v.]: 1, 粘附, 粘着; 2, 坚持, 遵循

例句1, The glue adheres firmly to the surface, ensuring a long-lasting bond.

这种胶水能牢固地粘附在表面上,确保持久的粘合。

例句2, She adheres to her principles no matter how difficult the situation becomes.

无论情况变得多么困难,她都坚持自己的原则。

adjacent [əˈdʒeɪsənt]

形容词[adj.]: 邻近的

例句1, The adjacent rooms in the hotel offer a stunning view of the ocean.

酒店里相邻的房间可以欣赏到壮丽的海景。

例句2, The adjacent buildings were damaged in the earthquake.

邻近的建筑物在地震中受损。

例句3, The two adjacent parks are connected by a small bridge.

两个相邻的公园由一座小桥连接。

例句4, The adjacent seats in the theater were reserved for VIP guests.

剧院里相邻的座位是为贵宾预留的。

例句5, The adjacent neighborhoods have very different cultural atmospheres.

邻近的社区有着截然不同的文化氛围。

adjoin [ə'dʒɔɪn]

动词[v.]: 贴近, 相接

例句1, The garden adjoins the house, creating a seamless transition between indoor and outdoor spaces.

花园与房子相连,形成了室内与室外空间的无缝过渡。

例句2, The two countries adjoin each other, sharing a long and peaceful border.

这两个国家彼此接壤,共享一条漫长而和平的边界。

adjust [əˈdʒʌst]

动词[v.]: 1, 整顿, 整理, 安排; 2, 使适应于(新环境等)

例句1. She adjusted her schedule to make time for her new hobby.

她调整了自己的日程安排,以便为新爱好腾出时间。

例句2, It took him a few weeks to adjust to the new environment after moving to a different country.

搬到另一个国家后,他花了几个星期才适应了新环境。

administration [əd mɪnɪ streɪ[ən]

名词[n.]: 1, (行政)管理; 2, (AmE)政府

例句1, The administration of the company has implemented new policies to improve employee

satisfaction.

公司的管理层已经实施了新政策以提高员工满意度。

例句2, The current administration is focused on reducing unemployment rates across the country.

现任政府正致力于降低全国的失业率。

#### admit [əd'mɪt]

动词[v.]: 1, 允许(人或物)进入; 2, 承认, 供认, 招认; 3, (指在一范围内)可容纳(某人或某事) || admit of ... 容纳得下, 有... 的余地

例句1, The museum admits visitors free of charge on Sundays.

这家博物馆每周日免费向游客开放。

例句2, He finally admitted his mistake after hours of questioning.

经过数小时的盘问, 他终于承认了自己的错误。

例句3, The auditorium can admit up to 500 people for the concert.

这个音乐厅最多可容纳500人参加音乐会。

例句4, The situation admits of no delay; we must act immediately.

这种情况不容拖延,我们必须立即采取行动。

# adolescent [ ,ædə 'lesənt]

形容词[adi.]: 青少年期的; 名词[n.]: 青少年

例句1, During the adolescent years, many teenagers experience significant emotional and physical changes.

在青少年期,许多青少年会经历显著的情感和身体变化。

例句2, The school organized a special program to address the needs of adolescents in the community.

学校组织了一个特别项目,以满足社区中青少年的需求。

#### adopt [ə'dopt]

动词[v.]: 1, 采用, 采纳, 采取(态度等); 2, 收养; 3, 接受某种习俗; 4, 正式通过

例句1. The company decided to adopt a new strategy to increase its market share.

公司决定采用新策略以增加市场份额。

例句2, They decided to adopt a child from the orphanage to give him a better life.

他们决定从孤儿院收养一个孩子,给他更好的生活。

例句3, After moving to Japan, she quickly adopted the local customs and traditions.

搬到日本后,她很快接受了当地的习俗和传统。

例句4, The committee will adopt the new policy during the next meeting.

委员会将在下次会议上正式通过新政策。

#### adore [əˈdɔː]

动词[v.]: 1, 敬慕, 钟爱, 崇拜; 2, (infml)很喜欢

例句1, She adores her grandmother and spends every weekend with her.

她非常敬慕她的祖母,每个周末都和她一起度过。

例句2, He adores classical music and attends every concert in town.

他非常喜欢古典音乐,城里每一场音乐会他都会参加。

# advantage [əd'va:ntɪdʒ]

名词[n.]: 优势,益处,利益 || take advantage of利用,乘…机 /to one's advantage对某人有利例句1, Her ability to speak multiple languages gave her a significant advantage in the global job market.

她能够说多种语言的能力使她在全球就业市场中占据了显著优势。

例句2, He decided to take advantage of the sunny weather to go for a hike in the mountains. 他决定利用这晴朗的天气去山里徒步旅行。

例句3, The new tax policy will be to the advantage of small businesses, encouraging their growth.

新的税收政策将对小企业有利,鼓励它们的发展。

# adverse ['ædv3:s]

形容词[adj.]: 不利的,相反的,敌对的

例句1. The adverse weather conditions forced the cancellation of the outdoor event.

不利的天气条件迫使户外活动取消。

例句2, His adverse reaction to the medication was unexpected and concerning.

他对药物的不良反应出乎意料且令人担忧。

例句3, The company faced adverse criticism from the public after the scandal broke.

丑闻曝光后,公司面临来自公众的敌意批评。

例句4, Despite the adverse circumstances, she remained optimistic and determined.

尽管处境不利,她仍然保持乐观和坚定。

例句5, The adverse effects of the new policy were felt by the entire community.

新政策的负面影响被整个社区感受到了。

# advocate ['ædvəkeɪt]

动词[v.]: 拥护,提倡 [ˈædvəkɪt]; 名词[n.]: 提倡者,拥护者

例句1, She advocates for equal rights for all citizens, regardless of their background.

她提倡所有公民不论背景都应享有平等权利。

例句2, As an advocate of environmental protection, he has dedicated his life to preserving natural resources.

作为一名环境保护的拥护者,他毕生致力于保护自然资源。

aerial ['eərɪəl]

形容词[adj.]: 1, 空气的, 大气的; 2, 航空的

例句1, The aerial view of the city from the helicopter was breathtaking.

从直升机上俯瞰城市的景色令人叹为观止。

例句2, The aerial roots of the plant help it absorb moisture from the air.

这种植物的气生根帮助它从空气中吸收水分。

例句3, The aerial navigation system ensures the safety of flights.

航空导航系统确保了航班的安全。

例句4, The aerial bombardment caused significant damage to the infrastructure.

空袭对基础设施造成了重大破坏。

aesthetic [iːsˈθetik]

形容词[adi.]: 美学的, 审美的, 有美感的

例句1, The aesthetic appeal of the painting lies in its vibrant colors and intricate details.

这幅画的美学魅力在于其鲜艳的色彩和复杂的细节。

例句2, She has a keen aesthetic sense, always choosing the most beautiful flowers for her garden.

她有敏锐的审美感,总是为她的花园选择最美丽的花朵。

例句3, The architect designed the building with both functionality and aesthetic value in mind.

建筑师在设计这座建筑时既考虑了功能性,也考虑了美学价值。

例句4, The aesthetic experience of watching the sunset over the ocean is truly unforgettable.

在海边观看日落的审美体验确实令人难忘。

例句5, His aesthetic approach to photography captures the essence of natural beauty.

他对摄影的审美方法捕捉到了自然美的精髓。

affection [əˈfek[ən]

名词[n.]: 慈爱,友爱

例句1, Her affection for her children was evident in every hug and kiss she gave them.

她对孩子们的慈爱在她每一次的拥抱和亲吻中都显而易见。

例句2, The affection between the two friends was so strong that they could finish each other's sentences.

这两位朋友之间的友爱如此深厚,以至于他们能接上对方的句子。

affiliate [əˈfɪlɪeɪt]

动词[v.]: (指团体)加入(联合),使隶属,附属于

例句1, The local club decided to affiliate with the national organization to gain more resources and support.

当地俱乐部决定加入全国性组织,以获得更多资源和支持。

例句2, The university is affiliated with several prestigious research institutions, enhancing its

academic reputation.

该大学隶属于几家著名的研究机构,提升了其学术声誉。

例句3, As an affiliate of the global network, the company benefits from shared technology and market insights.

作为全球网络的附属机构,该公司受益于共享的技术和市场洞察。

例句4, She decided to affiliate herself with the charity to contribute to its noble cause.

她决定加入该慈善机构,为其崇高的事业贡献力量。

例句5, The small business became an affiliate of the larger corporation, gaining access to a wider customer base.

这家小企业成为大公司的附属机构,获得了更广泛的客户群。

affirm [əˈfɜːm]

动词[v.]: 坚称, 断言, 肯定地说

例句1, She affirmed her commitment to the project during the meeting.

她在会议上坚称自己对项目的承诺。

例句2, The witness affirmed that he had seen the suspect at the scene of the crime.

证人断言他在犯罪现场看到了嫌疑人。

例句3, He affirmed his belief in the importance of education to the audience.

他向听众肯定地说他相信教育的重要性。

afflict [əˈflɪkt]

动词[v.]: 使身体(精神)痛苦,折磨

例句1, The disease continues to afflict millions of people worldwide, causing immense suffering and hardship.

这种疾病继续折磨着全球数百万人,带来巨大的痛苦和艰难。

例句2, Her mind was afflicted with guilt after the accident, making it difficult for her to find peace.

事故发生后,她的内心被内疚折磨,使她难以找到平静。

aggregate ['ægrigeit]

名词[n.]: 总数,合计

例句1, The aggregate of all the donations reached an impressive sum, enabling the charity to expand its operations significantly.

所有捐款的总数达到了一笔可观的金额,使得该慈善机构能够大幅扩展其业务。

例句2, Economists often analyze the aggregate demand to understand the overall health of an economy.

经济学家经常分析总需求以了解经济的整体健康状况。

例句3, The company reported an aggregate profit of million for the fiscal year, reflecting a strong performance across all sectors.

该公司报告称,本财年的总利润为1000万美元,反映出所有部门的强劲表现。

例句4, In the construction project, the aggregate of materials used was carefully calculated to ensure efficiency and cost-effectiveness.

在建筑项目中,所使用的材料总量经过仔细计算,以确保效率和成本效益。

例句5, The aggregate score of the team in the tournament was the highest, securing them the championship title.

该队在比赛中的总得分最高,确保了他们的冠军头衔。

# aggressive [əˈgresɪv]

形容词[adj.]: ; 1, 侵略性的, 攻击性的, 爱寻衅的; 2, 有进取心的

例句1, The aggressive dog barked loudly at the strangers, making them feel uneasy.

那只攻击性的狗对着陌生人大声吠叫,让他们感到不安。

例句2, She has an aggressive approach to her career, always seeking new opportunities and challenges.

她对自己的职业生涯有着进取的态度,总是寻找新的机会和挑战。

#### agony ['ægənɪ]

名词[n.]: 1, 极度的痛苦; 2, 痛苦的挣扎

例句1, The patient was in agony after the surgery.

手术后,病人处于极度的痛苦之中。

例句2, She went through the agony of losing her beloved pet.

她经历了失去心爱宠物的痛苦挣扎。

#### agreeable [əˈgriːəbl]

形容词[adj.]: 1, 惬意的, 爽快的; 2, 易相处的; 3, 适宜的, 适合的

例句1, The weather was so agreeable that we decided to have a picnic in the park.

天气非常惬意,我们决定在公园里野餐。

例句2, She is such an agreeable person that everyone enjoys working with her.

她是个非常易相处的人,大家都喜欢和她一起工作。

例句3, The timing of the meeting was agreeable to all participants, so it proceeded as scheduled.

会议的时间对所有参与者都很适宜,因此如期举行。

#### aid [eɪd]

动词[v.]: 援助,帮助; 名词[n.]: 1, 援助,帮助,救护; 2, 助手,辅助物

例句1, The government decided to aid the flood victims by providing food and shelter.

政府决定通过提供食物和住所来援助洪水灾民。

例句2, She always aids her classmates with their homework, making her a popular figure in the class.